
KOMUNIKÉ 1. FK NOVÁ PAKA O SOUČASNÉ 

SITUACI FOTBALOVÉHO KLUBU

1. Vysvětlení legislativního stavu v závislosti na aktuálně platných předpisech FAČR.

a) Divizní mužstvo reprezentuje fotbalový klub 1. FK Nová Paka, bez jakéhokoli převodu 

vlastnických práv, či jakéhokoli přenechávání soutěže (legislativně nikdy nebude 

možné).

b) Z důvodu níže uvedených souvislostí bylo vedením družstva rozhodnuto odehrát 

podzimní část domácích mistrovských utkání dle přihlášky na hřištích č. 2 a č. 3 

(Městský stadion v Novém Bydžově a fotbalové hřiště s UMT v Chudonicích). Na 

základě platných předpisů nadále zůstává hlavní hrací plochou divizního týmu stadion 

v Jírových sadech v Nové Pace, v přihlášce označený jako hřiště č. 1.

2. Současná sociální nezpůsobilost zázemí fotbalových ploch v Nové Pace

a) Utkání čtvrté nejvyšší fotbalové soutěže vyžadují dle Soutěžního řádu FAČR 

povinnosti, které nelze trvale v Nové Pace plnit. Fotbalový klub není vlastníkem 

sportoviště stadionu v Jírových sadech a tudíž tento stav nemůže ovlivnit. Vlastníky 

sportoviště jsou dle vzájemné dohody  Tělocvičná jednota Sokol Nová Paka (starosta 

ing.Kužel) a Tělovýchovná jednota Nová Paka (předseda ing.Sucharda). V praxi se 

jedná o vzájemně propojenou skupinu lidí kolem bratrů Coganových. Tento stav má 

svoji historickou kauzu v podobě soudního rozhodnutí. Fotbalovému klubu bylo 

výborem bývalého vlastníka  Sokola Nová Paka toto sportoviště zcela legitimně 

poměrem hlasů 4:1 převedeno do vlastnictví. Poté však následovala žaloba 

současného poslance Parlamentu ČR Mgr. Cogana, který v té době pracoval jako 

advokátní koncipient, na neplatnost tohoto rozhodnutí z důvodu údajné

nekompetence tehdejšího výboru Sokola Nová Paka (VH skončila fiaskem a nebylo 

vydáno žádné usnesení, které by jmenovalo nový výbor) a tudíž Mgr.Cogan zastupující 

Sokol v praxi žaloval „sám sebe“, aby se nikdo nemohl proti této žalobě odvolat, neboť 

fotbalisté v té době již nebyli součástí Sokola Nová Paka ani účastníky soudního řízení 

a měli již svoji právní samostatnost. Obdobný postup při získávání majetku byl použit 

v případě převodu dalších nemovitostí, např. horská chata ve Vítkovicích.  Nechť si 

každý udělá obrázek o charakteru a jednání tohoto novopackého politika…  

b) Prostorové požadavky na pořádání domácích utkání vyžadují samostatnou šatnu pro 

rozhodčí + delegáta svazu, včetně sociálního zařízení (v Nové Pace tato šatna 

nevyhovuje těmto požadavkům především svojí velikostí a sociálním vybavením).

c) Technické zázemí pro pořádání domácích utkání je v majetku Sokola Nová Paka 

(starosta ing.Kužel). Třípodlažní provozní budova na stadionu ze dvou třetin slouží 

k výdělečné činnosti majitele. Ve 3.NP je byt správce a ubytovna, 2.NP je pronajato 

obchodní firmě se sportovními oděvy. A tak z budovy zůstáva pro sport využitelné 

pouze 1.NP, do kterého se až s vyjímkou výměny plynových kotlů neinvestovala od 70-

tých let minulého století ani koruna a podle toho to bohužel vypadá. Není možno tak

trvale instalovat potřebná zařízení (počítač, tiskárnu, videokameru …). Již osm let je 



tento stav řešen neustálým převážením výše uvedených zařízení, jejich neustálou 

instalací s tichým souhlasem správce stadionu, který v době utkání zapůjčoval 

místnost pro tuto činnost. Podobné je to i s hlavní travnatou plochou, které je dnes 

cca 40 let a také do ní investováno nebylo, i když by si to jistě zasloužila. Když si 

spočítáme 2 až 3 tréninkové jednotky týdně na 5 až 6 mužstev plus víkendové zápasy, 

jedná se o opravdu velkou zátěž a bez řízené obnovy a údržby se z plochy ve většině 

období roku stává lepší louka… Nutno konstatovat, že zprovozněním hřiště s umělým 

povrchem se situace zlepšila.                                          

d) Hygienicky nezpůsobilý stav náhradního hřiště s umělým travnatým povrchem 

v Havlově ulici. I tento stav je spojen se současným tajemníkem a předsedou 

Tělovýchovné jednoty Nová Paka ing.Suchardou. Nemovitost v areálu tohoto 

sportoviště patřila donedávna Tělovýchovné jednotě Nová Paka, jehož je současný 

tajemník MěÚ v Nové Pace předsedou. V době vlastnictví tohoto subjektu došlo 

k nekontrolovanému úniku vody v hodnotě za více než 100.000 tisíc korun. 

Vodohospodářská společnost však úhradu této škody požaduje na bývalém 

vlastníkovi. Tomu však již v současné době o nic nejde a neustále se vymlouvá na

jakýsi soudní spor, ale neřeší jej. Vodohospodářská společnost tak v tomto objektu 

vodu zastavila a fotbalisté tak nemohou otevřít toalety pro diváky a sportovce a vodu 

k výrobě nápojů si musí dovážet v plastových nádobách odjinud. Krátce řečeno stav 

nezpůsobilý ke sportovním aktivitám (zápasům, ale i tréninkům).

e) Zcela nevhodné je místo pro materiální potřeby fotbalového klubu. Fotbalisté mají 

svůj materiál uskladněn na stadionu v Jírových sadech na dámských záchodech, kde se 

provádí i praní dresů. Výjimkou byla šatna „A“ mužstva dospělých, která jako jediná

místnost patřila výhradně fotbalistům, kteří si ji na vlastní náklady upravili pro vlastní 

potřeby. Z hlediska zázemí fotbalového klubu se jedná o nejhorší situaci v širokém 

okolí, včetně těch nejmenších obcí, kde se fotbal hraje.

3. Postoj současné novopacké radnice k podpoře fotbalu a sportu v Nové Pace.

a) Fotbalový klub od zisku své právní samostatnosti v roce 2000 je samostatným 

subjektem závislým, stejně jako všechny další sportovní organizace v Nové Pace, na 

podpoře (nejen finanční) Města Nová Paka. Obráceně, fotbalový klub prostřednictvím 

svých družstev reprezentuje město a díky své medializaci mu dělá pozitivní reklamu.

b) Město Nová Paka každým rokem před tvorbou rozpočtu na následující kalendářní rok 

prostřednictvím sportovní komise (v tomto volebním období sportovního výboru) 

hromadí požadavky jednotlivých sportovních subjektů, podložené hodnotou 

nemovitosti, o kterou se stará a velikostí členské základny . Všechna tato fakta jsou 

však při konečném rozhodování zcela zbytečná, neboť Město Nová Paka již po několik 

let opisuje tvorbu rozpočtu a následné podpory pro sportovní subjekty a z požadavků 

si dělá pouze legraci. Ve své základní struktuře se jedná o čtyři největší sportovní 

subjekty, které jsou nepochopitelně rozděleny do dvou kategorii. 

Konkrétní stav v roce 2013 :

I. kategorie : Tělocvičná jednota Sokol Nová Paka (basketbal, florbal, atletika …) 1 mil. 86 tis. + 

260 tis. jako náklady na stadion v Jírových sadech – nemovitost: sokolovna a letní stadion



                        Bruslařský klub Nová Paka (lední hokej, krasobruslení) 1 mil 80 tis. (zimní stadion)

II.kategorie : Tělovýchovná jednota Nová Paka (stolní tenis, šachy, kuželky, turistika ...) 320 tis.        

nemovitost : kuželna

                         1.FK Nová Paka (fotbal) 320 tis. (2 fotbalová hřiště s UMT v hodnotě 19 mil. 200 tis.)

Ostatní sportovní subjektu dostávají podporu, která nepřesahuje částku 80 tis.

1.FK tedy hospodaří reálně s cca s 210 tis. Kč poskytovaných Městem Nová Paka.  Jenom za 

dopravu mužstev, startovné a rozhodčí zaplatí přes 250 tis. Kč. Všechny ostatní peníze si klub 

zajišťuje formou vlastní činnosti, dotací ev. grantů nebo sponzorsky. 

HODNOCENÍ STAROSTY COGANA : …“v rozdělení financí do sportu v Nové Pace nehledejte 

spravedlnost, jedná se o projev politické vůle …“ slova vyřčená na sportovním výboru v roce 

2010.

c) Investice na UMT v Nové Pace v Havlově ulici. Fotbalový klub zajistil veškerou prováděcí 

dokumentaci, včetně výběrového řízení a získal částku 10 mil. ze státního rozpočtu na 

realizaci stavby. Původní projekt však zahrnoval velikost hrací plochy, která neměla 

regulérní rozměry pro mistrovská utkání republikových soutěží a nutné oplocení areálu a

tím byl rozpočet 15 mil. (10 mil FK + 5 mil. Město Nová Paka) tak navýšen o 1 mil. na 

celkových 16 mil. Fotbalisté však po realizaci stavby sami na tento fakt upozornili. Všechny 

velké investiční akce tohoto druhu  v minulosti také končily navýšením rozpočtu z důvodu 

nepředpokládaných výdajů (tělocvičny v Komenského a v Husitské ulici toho jsou 

dokladem a nechme se překvapit konečnou cenou plánované stavby krytého bazénu). 

Město Nová Paka tak  přidalo k 5 mil. ještě 400 tis. a zbylých 600 tis. bylo doplaceno 

následovně: 100 získali fotbalisté příspěvkem z Královéhradeckého kraje a 500 tis. je  

půjčka Města Nová Paka na dobu 5 let s 3% úrokem, kterou si Město Nová Paka, včetně 

úroků, odebírá z každoroční dotace 320 tis. fotbalovému klubu ze schváleného rozpočtu 

města. Fotbal tak v současnosti „vaří“ z podpory Města Nová Paka cca 200 tis. (viz již výše 

uvedeno), přesto, že organizuje 5 mládežnických družstev, tj. více jak 100 aktivně 

sportujících mladých fotbalistů. 

d) O tom, že současný starosta Cogan má velice“ vřelý postoj“ k fotbalu svědčí i jeho 

nedůstojná vystoupení, která předvedl tento uchazeč o post hejtmana Královéhradeckého 

kraje. Namátkou uvádíme jeho „pěkná slova“ při otevření hřiště s umělým trávníkem 

v Nové Pace v listopadu roku 2010, kde uvedl : …“já jsem byl ale proti stavbě tohoto 

hřiště“… Ještě zajímavější byl jeho postoj, coby předsedy výboru pro sport a volnočasové 

aktivity Královéhradeckého kraje, kdy byl pozván z pozice výše uvedené funkce na 

slavnostní večer KFS Hradec Králové, kde měl předávat ocenění nejúspěšnějším

sportovcům. Na pozvání předsedy KFS pana Václava Andrejse vyslovil starosta Cogan 

poděkování a projevil zájem o detailní program tohoto večera, …“ aby se partnerka 

nenudila“… Program mu byl elektronickou poštou doručen a výsledkem pro Cogana 

typického chování byla jeho konečná neúčast na této akci bez jakékoli omluvy. 



e) V současném volebním období byla gesce sportu přidělena mistostarostovi Albrechtovi. 

Ten však plní roli jakéhosi Mirka Dušína novopackého sportu. Jeho prohlášení o tom, že 

Město Nová Paka nehodlá podporovat výkonnostní sport jsou více, než směšná. On se 

rozhodl, že prý bude bojovat za podporu sportu neregistrovaných, což je samozřejmě 

sympatické, ale tak jako veškerá činnost současné novopacké radnice, tak i tato představa,

postrádá to základní a to je koncepčnost. Městem vyhlášený jakýsi grant na podporu 

neregistrovaného sportu je opět pouze výkřikem do tmy, neboť podle kritérii pro 

udělování financí se jedná o jednorázové akce, které ve své podstatě nepodporují 

systematicky neregistrovaný novopacký sport, ale pouze nahodilou činnost.

f) Na podnět zastupitele Ježka a souhlasu starosty Cogana byly Zastupitelstvem Města Nová 

Paka schváleny v roce 2009 odměny pro trenéry mládeže jednotlivých sportovních 

subjektů na území města. Jedná se částku 5.000,-Kč za rok pro trenéry, kteří pracují 

s mládeží do 18 let bez nároků na jakoukoli další odměnu. Tento počin novopacké radnice 

lze označit za celkem světlý okamžik v oblasti podpory mládežnického sportu. 

Zastupitelstvo schválilo, ale radnice měla až do poslední chvíle obrovské problémy 

s vyplácením těchto odměn. Příčina? Špatná vnitřní organizace plnění úkolu tajemníkem 

Suchardou, který během tří let nedokázal realizovat fungující strategii pro bezproblémové 

odměňování. Agenda nyní přešla pod odbor školství a kultury vedoucího Benče, který 

přislíbil prostřednictvím paní Haklové okamžitou nápravu.

Závěrem je nutno konstatovat, že výše uvedená neutěšená situace není otázkou poslední doby,

ale dlouhodobě žalostného stavu, ve kterém se fotbal v Nové Pace uskutečňuje. Postoj radnice  

ve vztahu k fotbalu není jenom neutrální, ale vrcholní představitelé naopak házejí systematicky 

fotbalistům klacky pod nohy, aby jim tuto zábavu co nejrychleji znechutili, což se pomalu 

podařilo. Radnice si zkrátka divizní fotbal v Nové Pace nepřeje, a proto byly uskutečněny kroky, 

které jsou výše uvedeny.  Fotbal i v těch nejmenších obcích, kde je organizován, podporu 

radnice potřebuje a bez ní se jen těžko obejde. Lze tak tedy jenom závidět těm místům, která 

jsou s Novou Pakou srovnatelná, kde podpora sportu, konkrétně fotbalu, je na úplně jiné 

úrovni, než tomu je v Nové Pace za vlády současné koalice ODS a Sportovců pro Novou Paku, 

hájící především „vlastní“ zájmy.

VV 1.FK Nová Paka




